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Vedrørende B 155 - Forslag til folketingsbeslutning om modernisering af lovgivningen 
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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 14 af 24. maj 2022. Spørgsmålet er stillet efter øn-
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, om der er foretaget beregninger om statens forventede provenu i 

forbindelse med mersalg, dvs. køb der overgår de beløb, som udstedes på gavekort til op-

levelsesindustrien, øget omsætning i komplementære erhverv såsom fødevareleverandø-

rer, transport m.fl.?  

 

Svar 

Jeg henviser til SAU B 155 – berigtigelse af svar på spm. 2 for en nærmere redegørelse for 

beregningsforudsætninger.  

 

Der er ikke foretaget beregninger, som knytter sig specifikt til gavekort til oplevelsesindu-

strien, da denne afgrænsning ikke er relevant i forbindelse med forslaget i SAU B 155, der 

netop vedrører gavekort med en bred anvendelse og ikke gavekort, som fx er afgrænset til 

oplevelsesindustrien, som det var tilfældet med den midlertidige ordning i 2021. 

 

Som det fremgår af mit svar på SAU B 155 – spørgsmål 6, vurderes et mersalg i forbin-

delse med brug af udstedte gavekort ikke at medføre et øget provenu, da det blot vil for-

trænge andet moms- og afgiftsbelagt forbrug.      

 


